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Protokół Nr 54/22 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, które 

odbyło się 26 maja 2022 r. w trybie hybrydowym, w godzinach 08.35-09.45. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzenie prowadziła Pani Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu  

i Finansów.  

 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz zaproszeni goście. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Komisja przyjęła do realizacji następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 2040. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2022 

rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości 

położonej w gminie Włoszczowa, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków,  

w obrębie Danków Duży, jako działka nr 546/1 o pow. 0,0097 ha. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze 

darowizny przez Województwo Świętokrzyskie prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości gruntowej oraz prawa własności budynków, budowli i urządzeń 

technicznych znajdujących się na działce ewidencyjnej nr 180/1 o pow. 4,2088 ha 

położonej w miejscowości Umianowice, stanowiącej własność Skarbu Państwa, 

będącej w użytkowaniu wieczystym Gminy Kije. 

6. Sprawy różne. 

 

Materiały do pkt. 2-5 stanowią załączniki do akt XLVII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 
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Przebieg posiedzenia 

Ad 2-3. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa przedstawiła projekty uchwał 

w sprawie: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 

2040, 

- zmian w budżecie województwa na 2022 rok. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Andrzej Swajda, który zapytał o powód przesunięcia do realizacji w latach 2023 – 

2024 przedsięwzięcia wieloletniego pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 777 od DK 74 do 

DW 759 oraz budowa nowego odcinka DW 759 od DW 777 do granicy województwa – etap 

I”. Ponadto dopytał, czy w związku ze wzrostem cen nie ma zagrożenie dla realizacji tego 

zadania i skąd ewentualnie zostałyby pozyskane dodatkowe środki finansowe. 

 

Spytał także, czy kwota przeznaczona na dotację podmiotową dla Wojewódzkiego Domu 

Kultury im. J. Piłsudskiego w Kielcach w związku z organizacją Dożynek Wojewódzkich  

w Bogorii jest całościowa, czy jedynie częściowa. 

 

Pan Jerzy Wrona Dyrektor ŚZDW w Kielcach odpowiedział, że zadanie realizowane  

jest w systemie „zaprojektuj i zbuduj”, gdzie na etapie „zaprojektuj” nastąpiły opóźnienia  

w pozyskiwaniu warunków realizacji tego zadania, które Pan Dyrektor przedstawił.  

 

Skarbnik Województwa zaznaczyła, że Dożynki Wojewódzkie w Bogorii są bardzo ważnym 

świętem rolniczym. Organizacja tego wydarzenia jest w gestii Departamentu Rolnictwa  

i Rozwoju Obszarów Wiejskich. Ponadto wymaga zaangażowania instytucji, które 

współpracują przy organizacji, m.in. Świętokrzyskiej Izby Rolniczej w Kielcach. Imprezie tej 

zawsze towarzyszy konkurs wieńcy dożynkowych. Wybrany wieniec reprezentuje 

województwo na dożynkach prezydenckich w Spale. Dodała, by dokonać fachowej oceny 

wymagane jest wsparcie instytucji, która jest odpowiednio do tego przygotowana. Stąd każdego 

roku środki finansowe planowane są w UMWŚ w gestii Departamentu Rolnictwa i Rozwoju 

Obszarów Wiejskich. W trakcie roku dokonywane są przesunięcia do Muzeum Wsi Kieleckiej 

lub głównie do Wojewódzkiego Domu Kultury. Na to zadanie departament merytoryczny 

zaplanował 70 tys. zł.   
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Wiceprzewodniczący Komisji Arkadiusz Bąk spytał, czy ŚZDW w Kielcach: 

- otrzymuje zapytania dotyczące waloryzacji cen od wykonawców, którzy już sprawują 

inwestycje, 

- patrząc na obecny plan do wykonania uwzględnia rezerwę na zawarte w umowach kwoty  

i spodziewaną ich rewaloryzację, 

- rozpoznaje takie ryzyko i przygotowuje się do tego zadania,  

- posiada zespół, który analizuje ewentualne skutki, 

-sumuje pod względem budżetowym zdolności do wykonania zawartych zobowiązań, 

- dokonuje przeglądu inwestycji, które są zaplanowane w budżecie województwa na ten rok  

i lata następne. 

 

Ponadto zasugerował, że zarówno wynajem, jak i leasing samochodów elektrycznych cenowo 

wychodzą porównywalnie do rat kredytu na ich zakup. Ponadto zwrócił uwagę na inne kwestie, 

które są w tych sytuacjach nieopłacalne. 

 

Dyrektor Jerzy Wrona odpowiedział, że ŚZDW w Kielcach bada sytuację, jaka panuje  

na rynku, by nabrać przekonania, czy przedstawiane na przetargach oferty, które są w tej chwili 

przeprowadzane, są do zaakceptowania, czy jednak należy brać pod uwagę powtórzenie tych 

postepowań. Nadmienił, że obecnie da się zauważyć pewną stabilizację na rynku. 

Poinformował, że były firmy, które sygnalizowały swój punkt widzenia z tym zakresie. 

Sytuacja ta została przeanalizowana w gronie radców prawnych. Wyraził opinię, że należy 

poznać sytuację z jaką borykają się wykonawcy, gdyż jeżeli warunki kontraktowe przerosną 

ich możliwości to istnieje obawa, że będą schodzić z placów budów. Przypomniał,  

że wykonawcy zaproponowali Marszałkowi Województwa spotkanie, na podstawie którego 

zostało wystosowane pismo do władz centralnych z prośbą o przeanalizowanie sytuacji  

i ewentualne zaproponowanie dodatkowych rozwiązań systemowych. 

 

Radny Andrzej Swajda dopytał o obecną sytuację ul. Sandomierskiej w Klimontowie –  

na kiedy planowane jest zakończenie tej inwestycji, a także czy wykonawca wspomina  

o podniesieniu swojego wynagrodzenia. 

 

Dyrektor Jerzy Wrona poinformował, że wykonawca ma wyznaczony nowy termin  

do zakończenia realizacji tego zadania. Zgłosił on wniosek, by ten termin został mu wydłużony  

ze względu ma wewnętrzne problemy z podwykonawcami, które powodują, że budowa nie jest 
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prowadzona płynnie. Jednakże ŚZDW w Kielcach nie widzi możliwości przedłużenia tego 

czasu i ewentualnie zostaną naliczane wykonawcy kary za niewywiązanie się z umowy. 

 

Komisja Budżetu i Finansów 6 głosami „za” i 2 głosami „wstrzymującymi się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 2040 (Opinia Nr 242/22 stanowi załącznik  

nr 3 do protokołu). 

 

Komisja Budżetu i Finansów 5 głosami „za” i 3 głosami „wstrzymującymi się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2022 rok (Opinia 

Nr 243/22 stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Imienne wykazy powyższych głosowań stanowią załączniki nr 5-6 do protokołu. 

Ad 4.  

Pan Rafał Kosiński, Dyrektor Departamentu Nieruchomości, Geodezji i Planowania 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa 

Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości położonej w gminie 

Włoszczowa, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków, w obrębie Danków Duży, jako 

działka nr 546/1 o pow. 0,0097 ha. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, 

nieruchomości położonej w gminie Włoszczowa, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków, 

w obrębie Danków Duży, jako działka nr 546/1 o pow. 0,0097 ha (Opinia Nr 244/22 stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu). 

 

Imienny wykaz powyższego głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad 5.  

Pani Krystyna Wójcik-Daniluk, Zastępca Dyrektora Świętokrzyskich i Nadnidziańskich 

Parków Krajobrazowych w Kielcach przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie w drodze darowizny przez Województwo Świętokrzyskie prawa użytkowania 
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wieczystego nieruchomości gruntowej oraz prawa własności budynków, budowli i urządzeń 

technicznych znajdujących się na działce ewidencyjnej nr 180/1 o pow. 4,2088 ha położonej  

w miejscowości Umianowice, stanowiącej własność Skarbu Państwa, będącej w użytkowaniu 

wieczystym Gminy Kije. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny przez Województwo 

Świętokrzyskie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej oraz prawa 

własności budynków, budowli i urządzeń technicznych znajdujących się na działce 

ewidencyjnej nr 180/1 o pow. 4,2088 ha położonej w miejscowości Umianowice, stanowiącej 

własność Skarbu Państwa, będącej w użytkowaniu wieczystym Gminy Kije (Opinia Nr 245/22 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

 

Imienny wykaz powyższego głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad 6. 

W punkcie „Sprawy różne” głos zabrali: 

Radny Andrzej Swajda, który zapytał o ilość inwestycji z przygotowaną dokumentacją 

projektową oraz kwotę potrzebną do ich realizacji.  

Przewodnicząca Komisji Magdalena Zieleń podała przykład, że projektowanie drogi 

wojewódzkiej Nr 754 w Ostrowcu Świętokrzyskim trwała około 10 lat. Ponadto 

poinformowała, że Dyrektor Jerzy Wrona jest już nieobecny na posiedzeniu Komisji.  

Na tym posiedzenie zakończono. 

                                                                                                      Przewodnicząca Komisji 

 

                                                                                                           Magdalena Zieleń 

 

Protokół sporządziła: 

Justyna Kobiec - Pronobis    


